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Vraag: 
Dhr. Noltee: Als mensen in huurhuizen wonen waaraan grote woningaanpassingen zijn gedaan 
komen te overlijden, dan komen er gewoon andere huurders in deze huizen. En omdat we nu praten 
over bezuinigingen? Kan dit worden meegenomen?  
Antwoord: 
Het gaat inderdaad om grote wooninaanpassingen waar veel geld in omgaat en waarbij 
kapitaalvernietiging plaatsvindt als de client komt te overlijden en de woning wordt overgedragen 
aan een “normale” huurder. Deze situatie kan zich voordoen. Met Thuisvester hebben we wel de 
afspraak om deze woningen zolang mogelijk vast te houden voor een client die dit ook nodig heeft. 
We hebben hier ook bedragen voor opgenomen vanwege huurdervingskosten. Gemeente en 
Thuisvester proberen een match te maken en spreken soms af de woning voor een aantal maanden 
vast te houden. Dit lukt niet altijd, maar we proberen het altijd te voorkomen. 
 
Vraag: 
Dhr. Noltee: Thuisvester hoeft dus nooit de aanbouw te verrekenen? Wordt dit niet met de 
gemeente verrekend? 
Antwoord: 
Nee, dit wordt niet met de gemeente verrekend. 
Voorstel: 
Dhr. Noltee stelt voor omThuisvester te betrekken in het Wmo verhaal om te kijken wat we terug 
kunnen krijgen. We nemen deze vraag mee.  
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Vraag: 
Dhr.Koenen: Wat is per client de maximale kostenpost? 
Antwoord: Dit is afhankelijk van de vraag. Bijvoorbeeld: een woonunit vergoeden wij. Als de cliënt 
toch een verbouwing wil, zijn de extra verbouwingskosten voor  de aanvrager. 
 
Vraag: 
Dhr. Noltee: Wordt er verschil gemaakt tussen mensen die een woonunit willen of mensen die een 
slaapkamer met natte cel willen? 
Antwoord: 
In principe wordt een woonunit vergoed. De gemeente is verplicht het goedkoopste, adequaat te 
verstrekken. 
 
Vraag: 
Mevr. Dujardin: In de begroting 2018 op blz. 39 Sociaal domein, maatschappelijke zorg valt op dat 
de begroting 2018 17,2 miljoen is en stijgt naar 19,2 miljoen in 2019. Kunt u uitleggen waarom deze 
stijging zo hoog is?  
Antwoord: 
Dat heeft voornamelijk te maken met dat er opgeplust is in het budget Hbh en in het budget 
Begeleiding. Vóór 2019 hebben we begroot op wat wij binnen kregen van het Rijk. Dit waren apart 
gelabelde posten. We krijgen nu van het Rijk geen apart gelabelde posten meer. We moeten nu 
reëel gaan begroten. Daarom moesten we flink gaan opplussen op HbH en Begeleiding. 
 
Vraag: 
Mevr. Helsloot: 
Hbh (Hulp in het huishouden): In het verleden is de beslissing genomen om hier drastisch in te 
snijden. Maar we zijn teruggefloten door de rechter ende  Centrale Raad. Wat betekent dit nu 
concreet? Doen we nu alles weer als vroeger? Kunnen we hierin kritischer zijn? 
Antwoord: 
Bij Hbh zit heel weinig bewegingsruimte, maar het is wel ons grootste kostenpost.  
Vraag: 
Mevr. Helsloot: 
Hebben jullie inzicht waarom mensen hulp vragen? Hoe hadden we kunnen voorkomen dat mensen 
überhaupt een hulpvraag stellen? Als je weet wat je aan preventie doet en waar de vraag ligt, kun je 
preventie inzetten. 
Antwoord: 
Aan de hand van een sheet met Wmo voorzieningen wordt uitgelegd welke voorzieningen er zijn en 
hoe dit zich verhoudt tot leeftijdscategorien en individuele voorzieningen Dagbesteding valt onder dit 
laatste resultaatgebied. Er zijn binnen begeleiding verschillende resultaatgebieden waarop we 
indiceren, zoals bijvoorbeeld ‘persoonlijk en sociaal functioneren’ en ‘het hebben van een zinvolle 
daginvulling’. Dagbesteding valt onder dit laatste resultaatgebied. Het Sociaal wijkteam indiceert op 
welk resultaatgebied begeleiding geboden moet worden. De indicaties op het niveau van 
resultaatgebieden kunnen wij nog niet uit ons eigen systeem halen. Daarom zijn we met het SWT 
aan het kijken hoe we dit uit hun systeem kunnen krijgen om een analyse te kunnen maken. 
Afgesproken wordt dat deze sheet met het verslag zal worden meegezonden. 
 
Vraag: 
Dhr. Van der Zanden: Hoe gaan we nu verder met de 2e fase budgetneutraal? Er werd ook over 
gesproken om eventueel de beleidsnota of de verordening aan te passen. Er werd ook gezegd bij de 
Perspectiefnota komen wij met voorstellen. Voor het aanpassen van de verordening en de 
beleidsnota is toch een wat fundamentelere discussie nodig. Deze is lastig te voeren als dit 
onderdeel uitmaakt van de perspectiefnota. Hoe is het proces van betrokkenheid van de Raad hierin 
meegenomen? 
Antwoord: 
We zitten nog in het begin van het proces voor de tweede fase en dan is het zoeken hoe we hier 
met elkaar in overleg willen. De raad zal vroegtijdig betrokken worden maar hoe we dit gaan doen 
weten we nog niet daar wordt u z.s.m. van op de hoogte gesteld. We zullen de raad aan het begin 
en aan het eind van het proces, dwz uiterlijk februari 2019 betrekken. We hebben voldoende 
informatie nodig om met richtingen en voorstellen naar de raad re gaan. 
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De Verordering Wmo komt er wel aan (december). We hebben hierbij ook gekeken hoe dit past bij 
onze opdracht en hoe we de ombuigingen kunnen realiseren.  De Wmo verorderning vormt de 
juridische basis. Hierin zitten (nog) geen grote ombuigingen. Hierin zijn we al wel een slag aan het 
maken. 
 
Vraag: 
Dhr. Van der Zanden: Zitten in deze verordening dan al grote beleidsmatige veranderingen ten 
opzichte van de huidige verordening of is het meer juridisch bij de tijd brengen en komt de echte 
discussie nog? 
Antwoord: 
Voornamelijk juridisch bij de tijd brengen. Deze aanpassing hoort bij de 1e fase-maatregelingen die 
worden verwerkt in de verordening. Bij de volgende stap die we in de perspectiefnota willen 
meegeven. komt meer bij kijken en daarvan weten we nog niet wat voor wijzigingen er in beleid of in 
de verordening nodig zijn.  
 
Vraag: 
Dhr. Van der Zanden: Er werden bedragen genoemd in de presentatie van 3.2 miljoen Wmo en 
Jeugd bij elkaar. Er kan natuurlijk altijd een situatie zijn waarbij het niet lukt of dat er bepaalde zaken 
vanaf 2020 niet gerealiseerd worden. Wat als we het door de tegenvallers zoals het hele 
abonnementstarieven verhaal niet gaan redden? Dat is ook weer een grote uitdaging. 
Antwoord: 
Aan de 3,2 miljoen zitten we wel vast. Bij de provincie is middels onze begroting aangegeven dat dit 
de taakstelling is die wij dienen te halen. Een verschuiving in perspectief hierin dat we het later gaan 
realiseren is mede door de toezichtsrol niet bespreekbaar. We zullen alles op alles moeten zetten en 
zoeken wat reëel mogelijk is. Er komt in 2019 een nieuw verdeelmodel (Jeugd) voor de kosten aan. 
Dit kan meevallen maar ook tegenvallen. De raad besluit (vanuit het budgetrecht) uiteindelijk in 
hoeverre dit betekent of de hoogte van deze taakstelling in stand blijft of dat er structurele 
ombuigingen op andere terreinen gevonden moeten worden. 
Vraag: 
Dhr. Van der Zanden: 
Dus die 3.2 miljoen is gekozen om de begroting structureel sluitend te maken? 
Antwoord: 
Ja 
 
Vraag:  
Mevr. Rovers: wordt er ingezet op preventie mogelijkheden? Ik zie hiervan weinig terugkomen. 
Antwoord: 
De Wmo bevat al heel veel preventie, er is een groot aanbod om hierop in te zetten. Wat interessant 
is, is dat we een aantal pilots zijn gestart vanaf 2017, juist om te kijken wat het doet als je meer aan 
de preventiekant gaat zitten door inzet van meer naar algemene, vrij toegankelijke voorzieningen. 
Wat betekent dit voor mensen die hiervan gebruik maken? En initieert dit een verschuiving van de 
duurdere maatwerkvoorzieningen naar wellicht goedkopeter algemene voorzieningen?  Dit zijn we 
aan het  onderzoeken. De pilots lopen volgend jaar allemaal af en in januari wordt er een evaluatie 
aan het college voorgelegd.  
Vraag: 
Bestaat de werkgroep preventie nog? Ik dacht dat deze gestopt was. 
Antwoord: 
Er is een werkgroep preventie die is ontstaan uit een aantal netwerkbijeenkomsten in het verleden. 
Er waren 8 van dit soort werkgroepen, dit is de enige die is overgebleven. Zij bespreken allererlei 
thema’s en nemen ook mee wordt er regionaal aan preventie wordt gedaan. Dit is meer een 
informatieve groep. De werkgroep signaleert en wisselt informatie uit. Wij nemen hun signalen en 
ideeen mee, waar mogelijk. 
 
Vraag: 
Mevr. Dujardin: 
Er wordt nu flink uit de bestemmingsreserve sociaal domein gehaald. In 2020 is de reserve nul. We 
zullen dus elders moeten gaan zoeken voor de ombuigingen? 
Antwoord: 
Zoals het er nu uit ziet hebben we begrotingstechnisch 1,9 miljoen voor 2019 uit de reserve gehaald. 
Als je dan gaat kijken naar het restant maken we toch een een sprongetje naar de 2e 
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concernrapportage waar we toch een behoorlijk tekort over 2018 verwachten. Dit tekort over 2018 
wordt voor een groot deel veroorzaakt door het Sociaal Domein. Dus ja, de reserve is eind 2019 
leeg. Als het inderdaad een negatieve voorspelling wordt dan is de reserve niet eens groot genoeg 
om het tekort in 2018 op te vangen. 
 
Vraag: 
Mevr. Helsloot: Is preventie gebaseerd op iets wat je ziet? Of is het een aanname  en zo ja, op basis 
waarvan dan? 
Antwoord: 
Er zijn heel veel soorten preventie op het gebied van de Wmo. Welzijnswerk, zo houd je mensen uit 
de Wmo-voorziening. De burgeradviseurs hebben een belangrijke taak als het gaat om preventie. 
Ook MEE is een belangrijke partner in preventie. Voor 2015 waren deze dingen er al dus de link is 
moeilijk te leggen. Als je het hebt over begeleiding is een belangrijke groep op zoek naar 
dagbesteding. Zo is bijvoorbeeld ook Floralia ontstaan. We wisten in 2015 dat een grote groep 
mensen langer thuis zouden blijven wonen dan de jaren daarvoor. Alleen wisten we niet hoe groot 
deze groep zou zijn. Daar zijn inschattingen van en we baseren ons voor een deel op het rapport 
Kwetsbare burgers in Oosterhout. In grote lijnen wisten we, gezien de landelijke ontwikkelingen, dat 
ons bijvoorbeeld vereenzaming, overbelasting van mantelzorgers en een toename van verwarde 
mensen te wachten stond. Daar zijn de maatregelen op genomen.  
 
Vraag: 
Mevr. Helsloot: In het hele land zijn ze met dezelfde vraagstukken bezig vindt er ook onderling 
kennis- en informatie-uitwisseling plaats? 
Antwoord: 
Ja zeker wel, zo zijn er bijvoorbeeld vandaag 2 concrete voorbeelden geweest voor Hbh. In de 
gemeente Zutphen is de Hbh zo ingericht dat de gemeente zelft de Hbh organiseert. Daar hebben 
ze een businesscase voor opgesteld. Dat gaan we natuurlijk onderzoeken. Tweede voorbeeld is 
gemeente Roosendaal met een stichting voor Hbh. 
 
Er vindt uiteraard een lobby plaats door de gemeenten, zo heeft bij de de invoering over het 
abonnementstarief de VNG zich verzet en er is door 9 % van de gemeenten tegen gestemd. Het 
abonnementstarief moet nog officieel worden vastgesteld, maar de verwachting nu is dat het kabinet 
dit gewoon gaat doorvoeren .   
 
Vraag: 
Dhr. Heintjes: Er is geen budgettaire ruimte meer, nu vraag ik me af of de opwaartse druk van het 
verlagen van de eigen bijdrage binnen de Wmo budgettaire gevolgen gaat hebben. Is dit al ingedekt 
in de begroting met een inschatting van de hoogte van dat hele verhaal? Is er rekening gehouden 
met het vervallen van de eigen bijdrage binnen de begroting?  
Antwoord: 
Ja, het is wel meegenomen, maar er is een aanname gedaan. Dit is een risico. Er is rekening 
gehouden met een lichte toename. In het gebruik van de Hbh in verband met het vervallen van de 
drempel van een eigen bijdrage. We hebben ook afgewogen hoe we die drempel op een andere 
manier weer kunnen ophogen. Helaas biedt de wet daar weinig ruimte voor. We gaan alles onder de 
loep nemen om een enorme stijging te voorkomen. 
 
Vraag: 
Dhr. Noltee: Hbh: gaat u drempels zoeken om niet meer te hoeven betalen, zoals u eerder gedaan 
heeft? 
Antwoord: 
Ja, maar dan gaat het om een bepaalde doelgroep. Nu is de eigen bijdrage zo ingericht dat de 
hoogte van je eigen bijdrage afhankelijk is van je inkomens- en vermogenspositie. Dat maakt dat 
sommige mensen er voor kiezen om niet voor de Hbh Wmo te gaan omdat zij denken dat kan ik zelf 
zwart goedkoper of ik doe het zelf. Maar als je dan de optie krijgt om voor € 17.50 ongeacht 
inkomen- en vermogenspositie dan kan het zijn mensen die al jaren lang zelf een poets thuis 
hebben ik ga naar de gemeente want dan kan ik voor € 17.50 mijn poets financieren. Voor deze 
groep willen wij wel drempels opwerpen. Dit gaat in tegen het principe op eigen kracht. 
 
Vraag: 
Dhr. Van der Zanden: Hoe moet ik me dat voorstellen een drempel opwerpen? 
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Antwoord: 
In de Wmo heb je een begrip Algemeen gebruikelijke voorzieningen. Voorbeelden hiervan zijn: 
elektrisch broodmes, stofzuigrobot. De gemeete heeft hier geen verantwoordelijkheid in. Valt onder 
de eigen kracht van de inwoner. Het voorbeeld van de poets, altijd al gehad, wezenlijk niets in 
situatie veranderd. We onderzoeken of het begrip ‘algemeen gebruikelijke voorzieningen’ ook op 
deze gevallen van toepassing kan zijn. Dan zijn wij niet verplicht om vanuit de Wmo te vergoeden. 
Hier willen we een beleidsregel voor maken.  Risico: rechterlijke uitspraak.  Er is in het land  al volop 
geëxperimenteerd met de HbH. Steeds is door de rechter ingegrepen. Blijft moeilijk en het blijft een 
opgave om te zoeken naar andere mogelijkheden om bezuinigingen te vinden binnnen de Hbh. 
 
Vraag: 
Mevr. Helsloot: Wet en regelgeving helpt niet mee. Wordt er gelobbyd? Als heel Nederland hier 
tegen aanloopt zal dit op politiek vlak toch een keer anders moeten. 
Antwoord: 
Ja er wordt gelobbyd. Inzake het Wmo abonnementstarief is bij de ledenvergadering VNG 
aangegeven dat het merendeel van de leden zegt dat dit niet kan. Deze boodschap heeft VNG heel 
duidelijk richting kabinet gestuurd. De wetgeving is nog niet rond ligt nog bij Raad van State. Het kan 
zijn dat de Raad van State nog een negatief advies geeft maar dan nog mschatten wij de kans groot 
in dat het kabinet dit ter zijde schuift en dat het gewoon door gaat. Daarom zijn we de Wmo 
verordening hierop al aan het aanpassen.  
 
Vraag: 
Dhr. Peters: Ook bij Jeugd heb ik deze vraag gesteld: Voor de raad is het lastig om de vinger op  
zo’n complex verhaal als de Wmo en Jeugd te leggen. Jullie hebben gevoel bij het proces waar jullie 
inzitten. Jullie weten of je er grip op begint te krijgen. Hebben jullie een gerust gevoel bij de opgave 
om in fase 1 en fase 2 twee x zes ton veilig te stellen? Als dat niet zo is, is het wel belangrijk dat we 
dat weten. Kunnen we erop vertrouwen dat het goed komt? 
Antwoord: 
Ja, in fase 1 hebben we vertrouwen. Die 6 ton kunnen we realiseren. Maar daarmee is gelijk ook wel 
het vet van het bot  en zijn de marges gebruikt die er waren. Dit geeft meteen al een antwoord op 
fase 2. Hadden wij nu al een idee welke maatregelen we kunnen nemen en welke richting we 
denken, dan hadden we dat al meegenomen. Dat hebben we nog niet. Het is wel zo dat het veld van 
de Wmo breed genoeg is om nog een keer 6 ton in de tweede fase te vinden. Maar wat is de prijs 
die daarvoor betaald moet worden?  Daar moeten we een antwoord op geven met elkaar. We weten 
nog niet of we het kunnen vinden in een andere benadering van de maatwerkvoorzieningen of in het 
aanbod en gebruik van de algemene voorzieningen. Misschien zit de oplossing in de aanpak van het 
het totale proces.  We beginnen met de monitoring. Eind van dit jaar krijgen we het eerste beeld van 
een  Wmo dashboard. Toevoeging: in de zomer is veel tijd gestoken in HbH. De kosten bij Hbh zijn 
het meeste gestegen. We zijn terug gegaan naar onze oude beleid, om toch nog een stapje te 
kunnen zetten. Er is een uitgebreide analyse gedaan, er is met andere gemeente gesproken, 
jurisprudentie is hierop los gelaten. Voor Hbh kunnen we niet meer ingrijpen. Er zit een soort 
weeffout in de wetgeving. Belangrijk is te weten wat de raad wil en wat niet. Wil de raad niet 
ombuigen binnen de Wmo dan moet de ombuiging van andere beleidsvelden komen. 
 
Vraag: 
Mevrouw Broekhoven: Is er dan ook rekening mee gehouden dat ze de abonnementstarieven gaan 
invoeren? 
Antwoord: 
Ja 
 
Vraag: 
Dhr. Peters: Ben je straks zo ver dat je scenario’s kunt gaan schrijven en presenteren? Scenario’s  
waaruit blijkt wat mogelijk is en voor welk budget.  Is he mogelijk om met een minimaal scenario te 
werken en duidelijk te maken wat wel of niet is te beïnvloeden. Zo dat we ook echt een politieke 
keuze kunnen maken door voor een scenario te kiezen. Nu kiezen we 2 x 6 ton. Maar wat dat 
betekent en of dat te veel of te weinig is, onmogelijk of moeilijk haalbaar? Geen idee.  
Antwoord: 
De keuze voor een scenario baseren we op onze visie voor de Wmo.  
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Dhr. Peters: De visie moet natuurlijk wel betaalbaar zijn. Er is geen zorgverzekeraar die zou laten 
gebeuren wat de gemeente nu overkomt.  
 
Vraag/toelichting: 
Mevr. Broekhoven: Maar als je deze visie wel instand houdt, heb je nog meerdere wegen die naar 
Rome leiden. Een visie kan je ook op allerlei manieren aanvliegen. Daarin ligt de uitdaging.  
Antwoord: 
Bij de 2e fase gaan we bekijken wat je kunt doen op je individuele voorzieningen waarop moeten we 
besparen? Een we kijken ook naar de algemene voorzieningen, proberen het zoveel mogelijk in 
stand te houden, maar het kunnen echt pijnlijke keuzes worden. Maar we moeten de begroting echt 
structureel sluitend krijgen. 
 
 
Vraag: 
Mevr. Broekhoven: Op het sociaal domein wordt er 750.000 EUR uitgegeven aan personeel,  dat is 
dan vreemd in het licht van deze bezuiniging? 
Antwoord:  
Dat heeft met een financieringsgrondslag te maken. Wij hebben toen het sociaal domein werd 
ingevoerd, extra personeel aangenomen. Die zijn eerst uit de innovatiebudgetten betaald. Na 
verloop van tijd zijn we gaan evalueren of de inschatting voor de uitbreiding van extra personeel 
klopte. Aan de hand daarvan is deze formatie structureel geworden. Het is dus niet zo dat nu al die 
mensen erbij komen. Het personeel voor gegevensmanagement is wel extra, maar we hebben hen 
hard nodig om de gevraagde analyses te kunnen maken. De uitbreiding op het sociaal domein  is al 
een gegeven geweest toen wij begonnen met deze taak.  
 
Vraag: 
Mevr. Broekhoven: Wat is het aandeel SWT binnen de Wmo? Wat betalen wij aan personeelskosten 
voor het SWT? Gaan zij nu ook een grotere taak vervullen? 
Antwoord: 
Wij betalen ongeveer 9 ton voor het SWT. 
Zij gaan geen grotere taak vervullen. Het college wil dat er veel nauwer wordt samengewerkt met 
het SWT. Er zal beter moeten worden samengewerkt  op inhoud zodat werkprocessen op een 
slimmere manier kunnen worden opgepakt. Mensen komen bijvoorbeeld in het gemeentehuis te 
zitten. Ook gaan we kijken naar nauwere samenwerking met de manager van het SWT. 
 
Vraag: 
Mevr. Broekhoven: sommige aanbieders bieden iemand licht terwijl de ander daar zwaar voor geeft. 
De dagbesteding licht, midden, zwaar. Waarom? 
Antwoord: 
Glencora stelt voor om hier 1 op 1 op door te praten. Glencora plant hiervoor een afspraak in. 
Voor wat betreft de indicaties voor jeugd en Wmo: wij investeren momenteel in evaluatie en nazorg. 
Wij willen controleren of aanbieders conform indicatie zorg leveren.   
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